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Folketingets Finansudvalg 
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Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 307 (Alm. del) af 6. april 
2017 stillet efter ønske fra Pelle Dragsted (EL)  

Spørgsmål 

Det fremgår af svaret på FIU alm. del - spørgsmål 172, at ”Hvis semi-
elasticiteterne ikke er konstante på tværs af niveauer for de relevante mål for sel-
skabsbeskatningen, kan en afvigelse i beskatningsniveauet i Danmark fra beskat-
ningsniveauerne i de lande, der indgår i metastudiet, indebære en bias ved anven-
delse af semi-elasticiteterne på danske forhold.” Vil ministeren redegøre for, om 
der er lavet studier, der estimerer semi-elasticiteten/elasticiteten på en ændring i 
selskabsskatten, som er tættere på det nuværende danske niveau? Vil ministeren 
endvidere redegøre for, om der er foretaget danske studier eller om der kun er 
international forskning, hvad angår semi-elasticiteter/elasticiteter ved selskabs-
skat? 
 

Svar 

Som anført i besvarelsen af FIU alm. del spm. 172 af 4. januar 2017 vurderer Fi-
nansministeriet, at elasticiteterne i metastudiet af de Mooij & Ederveen (2008) er 
blandt de bedste tilgængelige skøn for, hvordan selskabsbeskatningen påvirker 
selskabsskattebasen mv. Resultaterne i de Mooij & Ederveen (2008) er baseret på 
en gennemgang af et større antal internationale studier, der er foretaget med ud-
gangspunkt i forskellige niveauer for selskabsbeskatningen. Der henvises til de 
Mooij & Ederveen (2008) og referencerne heri for en beskrivelse af disse studier.  
 
Finansministeriet er ikke bekendt med studier af selskabsbeskatningens virkninger 
på selskabsskattebasen baseret på danske mikrodata. Data for Danmark indgår 
dog i en række af de primære studier, der indgår i de Mooij & Ederveen (2008), og 
som estimerer elasticiteter på baggrund af variation på tværs af lande.  
 
 
Med venlig hilsen 
 
 
Kristian Jensen 
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